
Protokół Nr XXVII /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 września 2012r. 

 

XXVII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

28 września 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXVII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1000, a zakończyły ok. godz. 1300. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Sekretarz Miasta – Krzysztof Widźgowski, 

- Sekretarz Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

- Redaktor Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska.   

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Jan Czapliński. Spóźniła się Starosta Ewa Dembek.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Ząbkiewicz. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Ząbkiewicz wyraził 

zgodę.  

Na salę obrad weszła Starosta.  
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Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Wszyscy  głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 4) Wpłynął wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian do  planu finansowego zadań powiatu, realizowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2012 (wniosek 

stanowi załącznik nr 5) 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu. Głosowało 16 

radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  

Przewodnicząca odczytała porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 1012r. 
9. Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 
XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z 
dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., 
XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/220/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z 
dnia 21.08.2012r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 
XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z 
dnia 31.05.2012r., XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., 
XXVI/234/2012 z dnia 21.08.2012r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa drogi 
powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno-Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+500 
do km 14+127 - II etap : Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno-Nowe 
Miasto Lubawskie na odcinku przez wieś Chrośle”. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Pomorskiej Spółki 
Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Gazowniczy w Olsztynie służebności przesyłu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego. 
16a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do  planu finansowego zadań powiatu, 
realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
roku 2012.  
17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad XXVII Sesji Rady Powiatu. 

 
Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 16 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXVI Sesji był radny Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Wiśniewski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół został sporządzony 

poprawnie. Radny wnioskował o jego przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXVI/2012. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 26 lipca do 20 września 2012r. stanowi 

załącznik nr 6. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 

18, 19, 25, 26 lipca, 13, 21 i 30 sierpnia maja oraz 3 i 10 września 2012r.  

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali szczegółową informację z posiedzeń Zarządu 

w okresie międzysesyjnym. Poprosiła p. Starostę o krótkie uzupełnienie. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się kilka posiedzeń Zarządu. 

Ważniejsze sprawy to m.in. wybór agenta emisji obligacji, ogłoszenie drugiego przetargu ustnego 

na sprzedaż nieruchomości przy ul. Grunwaldzkiej 9, zatwierdzenie ofert konkursowych na 

koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej, omówienie kwestii porozumień z gminami na 

realizację inwestycji drogowych, wybór wykonawcy inwestycji związanej z przebudową drogi w 

Łąkorku (dojazdy do mostu). Sporo czasu Zarząd poświęcił kwestiom związanym z 

przyszłorocznym budżetem. Starosta podziękowała naczelnikom wydziałów za poważne 
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podejście do kwestii oszczędności. Podziękowała także dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych 

za zrozumienie. Oszczędności muszą się znaleźć w budżecie. Poinformowała również, że odbyło 

się spotkanie z Poseł Elżbietą Gelert, w którym uczestniczył również dyrektor Szpitala 

Powiatowego. Przy wsparciu p. Poseł udało się doprowadzić do spotkania w Ministerstwie 

Zdrowia na temat możliwości poprawy sytuacji finansowej powiatu w kontekście zadłużenia SP 

ZOZ.  Ponadto władze powiatu uczestniczyły w uroczystościach dożynkowych. Starosta 

powiedziała, że zarówno dożynki gminne jak i gminno – powiatowe w Gminie Grodziczno były 

bardzo dobrze zorganizowane. Kolejne spotkania z udziałem władz powiatu to: 

- Konwent Powiatów Województwa, 

- otwarcie drogi w Gryźlinach,  

- uroczystości związane z rozpoczęciem roku szkolnego, 

- uroczystości patriotyczne, 

- systematyczne spotkania rady budowy, 

- spotkanie z delegacją z Ukrainy, 

- odbiór techniczny mostu w Łąkorku, 

 - spotkanie z prezesem IPB, 

- spotkania z szefami i księgowymi jednostek na temat budżetu na 2013r. /Starosta podziękowała 

p. Wicestaroście i p. Skarbnik za zaangażowanie w rozmowy z szefami jednostek na temat 

oszczędności budżetowych/ 

- posiedzenie Rady Organizacji Pozarządowych, podczas którego wybrano nową przewodniczącą; 

została nią p. Grażyna Zagórska, 

- wojewódzka konferencja dialogu społecznego, 

- powiatowa konferencja na temat przeciwdziałania przemocy zorganizowana przez PCPR, 

- posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

Starosta dodała, że w dniu dzisiejszym odbędzie się uroczystość związana ze 100-leciem OSP w 

Marzęcicach, w której uczestniczyć będą także goście z Niemiec (przedstawiciele straży pożarnej 

z Oldenburga), 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Marek Tuchalski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 30 sierpnia p. Wicestarosta 

zaproponował, aby w najbliższej przyszłości rozważyć następujące kwestie: 

- likwidacja kasy w Starostwie, 

- przeniesienie lub ewentualna likwidacja Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach, 

- utworzenie Centrum Rozwoju Edukacji poprzez połączenie Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej i Biblioteki Pedagogicznej.  
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Radny powiedział, że nie zauważył, aby na kolejnych posiedzeniach poruszano te kwestie, ale z 

tego co mu wiadomo, likwidacja kasy ma nastąpić z dniem 1 stycznia 2013r. Radny zapytał jakie 

oszczędności z tego tytułu planuje się uzyskać; czy to dobry pomysł, aby mieszkańcy musieli 

chodzić do banku, aby dokonywać wpłat. Radny zapytał co  z pozostałymi sprawami, którymi miał 

zająć się Zarząd. 

Starosta odpowiedziała, że likwidacja kasy wynika z konieczności dokonania oszczędności w 

budżecie. Temat likwidacji kasy pojawiał się już wcześniej. Pracownik kasy jest w okresie 

uprawniającym do przejścia na emeryturę. Mieszkańcy będą mieli takie utrudnienie, że będą 

musieli przejść do Agencji PKO BP na ul. 19 Stycznia gdzie nieodpłatnie dokonają wpłat. Planuje 

się także wysłać zapytanie do banków, czy nie chcą wziąć pomieszczenia po kasie w użyczenie i 

prowadzić punkt, gdzie będzie można dokonywać opłat. Jeżeli chodzi o oszczędności, jest to kwota 

ok. 60 tys. zł. rocznie. Pracownica odchodząca na emeryturę otrzyma 6- miesięczną odprawę 

emerytalną oraz 3- miesięczną odprawę z racji likwidacji stanowiska. Jeżeli chodzi o centrum 

edukacyjne, przedłuża się sprawa przejęcia biblioteki. Trwają rozmowy z władzami wojewódzkimi. 

Powiat przejmie bibliotekę od 1 stycznia 2013r. Różne rozwiązania bierze się pod uwagę. Podobne 

centrum powstało w Iławie.   

Radny Tuchalski zapytał co z ewentualnym przeniesieniem szkoły w Czachówkach. 

Starosta odparł, że podjęto rozmowy z Wójtem Gminy Biskupiec na temat przeniesienia szkoły do 

innego budynku na terenie gminy. Wójt jest trudnym partnerem do rozmów, ale władze powiatu 

będą dalej próbować, bo zależy im na tym, aby szkoła rolnicza nadal istniała. Sprzedaż obecnego 

budynku jest wpisana do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Radna Danuta Mazurkiewicz zapytała ilu interesantów dziennie korzystało z kasy. Wiadomo, że 

byli to klienci dwóch oblężonych wydziałów /Architektury, Budownictwa i Gospodarki Mieniem 

oraz Komunikacji i Transportu/ Urząd ma certyfikaty i jak się ma ta decyzja do troski o 

mieszkańców.  

Starosta odpowiedziała, że ona również wolałaby, aby kasa istniała nadal, ale trzeba zaciskać pasa. 

Alternatywą likwidacji kasy było zwolnienie kogoś innego z pracy albo procentowe obcięcie pensji 

wszystkim pracownikom.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że należałoby zacząć oszczędności od siebie. 

Przewodnicząca zapytała czy jeśli pomieszczenie przejąłby inny bank niż PKO BP, to też nie 

pobierałby opłat. 

P. Skarbnik wyjaśniła, że budżet powiatu obsługuje Bank PKO BP i wszelkie transakcje są 

zwolnione z opłat. Jeśli klient dokona wpłaty w innym banku, musi zapłacić prowizję. Starostwo 

nie jest jedynym urzędem, który likwiduje kasę. Coraz więcej urzędów decyduje się na to. Kasjer to 
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stanowisko związane z obsługą. Aby nie zubożyć etatowo osób, które wykonują zadania publiczne, 

dokonuje się oszczędności na obsłudze.  

Radna Mazurkiewicz zapytała czy podjęto jakieś rozmowy z Bankiem Spółdzielczym, który 

prowadzi punkt kasowy w budynku Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3, na temat zwolnienia 

klientów Starostwa z opłat.      

Przewodnicząca powiedziała, że z pewnością decyzja o likwidacji kasy nie każdemu się spodoba. 

Pytanie – co będzie, kiedy przetarg na obsługę budżetu wygra inny bank.  

Radny Stanisław Czajka powiedział, że p. Starosta wciąż podaje informację, że rozmawia z Wójtem 

Gminy na temat innej lokalizacji dla szkoły rolniczej, ponieważ w poprzedniej kadencji w WPF 

wpisano sprzedaż budynku w Czachówkach. Radny powiedział, że jego przypuszczenia co do 

przyszłości szkoły, niestety spełniają się. Następnie przytoczył cytat z protokołu z posiedzenia 

Zarządu w dniu 18 lipca br.: „ Członkowie Zarządu analizując Zespół Szkół Rolniczych w Czachówkach 

postanowili zorganizować spotkanie z Wójtem Tomaszewskim odnośnie znalezienia siedziby dla tejże szkoły. 

Starosta dodała, że bardzo dobrym pomysłem byłoby przeniesienie szkoły do Biskupca. Jeżeli Wójt nie 

przystanie na takową propozycję Powiat nie będzie w stanie utrzymać tak dużego obiektu, jakim jest szkoła w 

Czachówkach.” Radny stwierdził, że trzeba oficjalnie zacząć mówić o tym, że o przyszłości szkoły 

zdecyduje przede wszystkim ekonomia.  

Radny Tuchalski przypomniał, że w III kadencji mówił o tym, że powiatu nie stać na budowę zespołu Szkół 

w Kurzętniku, że prędzej czy później szkołę w Czachówkach trzeba będzie sprzedać. Wówczas p. Czajka – 

były Starosta, zapewnił, że nie będzie problemu, że powiat stać, że będzie basen, boisko itd. A teraz okazuje 

się, że powiatu nie stać na dokończenie budowy. Do pewnych błędów trzeba się przyznać.  

Przewodnicząca zaproponowała, aby z dyskusją na temat szkół wstrzymać się do punktu 9, kiedy będzie 

omawiany nabór do klas pierwszych. Decyzja w sprawie szkoły w Czachówkach prędzej czy później będzie 

musiała być podjęta, ponieważ kwotę ze sprzedaży wstawiono do budżetu na przyszły rok. 

Radny Czajka powiedział, że nadal uważa że decyzja o budowie szkoły w Kurzętniku, jego decyzja, była i 

jest słuszna, ponieważ był to ostatni moment na pozyskanie 8,5 mln zł. z Unii Europejskiej.   

Przewodnicząca stwierdziła, że pod koniec kadencji okaże się czy decyzja o budowie szkoły będzie chlubą 

czy nieszczęściem powiatu, ale ktoś kiedyś powiedział, że inwestycje w oświatę, są najlepszymi 

inwestycjami. W jej opinii nieszczęściem jest, że nie myśli się o drugim etapie inwestycji, ponieważ 

głównym założeniem inwestycji było poprawienie warunków nauczania. Przy obecnym budynku ZSZ nie 

ma możliwości budowy boiska i sali gimnastycznej. Takie obiekty można tańszym kosztem wybudować, 

niekoniecznie z takim rozmachem jak wcześniej zakładano. 

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że efekt jest taki, że buduje się nową szkołę, a może być problem z 

naborem do niej. Pytanie – jak kosztorys ma się do rzeczywistych kosztów budowy, jaki będzie koszt 

utrzymania nowej szkoły. Wiadomo już, że uczniów jest mniej w szkołach, a więc i subwencja oświatowa 

będzie niższa.  
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Przewodnicząca powtórzyła, żeby trzymać się tematu i wrócić do tych kwestii w punkcie 9. Zapytała czy są 

jeszcze pytania do sprawozdania z prac Zarządu 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że na posiedzeniu w dniu 13 sierpnia Zarząd podjął uchwałę w 

sprawie przystąpienia do projektu pod nazwą „Wspomaganie szkół i przedszkoli w Powiecie 

Nowomiejskim”, którego realizatorem będzie Poradnia Psychologiczno - Pedagogiczna. Radny 

poprosił o więcej szczegółów na ten temat – na czym polega projekt, z jakimi kosztami się wiąże. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki powiedział, że dokładnych szczegółów 

projektu nie zna. Projekt przeszedł ocenę formalną. Z siedmiu złożonych wniosków, przeszły tylko dwa, w 

tym jeden z naszego powiatu. Projekt opiewa na kwotę ok. 1,5 mln. zł. 

Radny Szczepański zapytał czy wymagany jest wkład własny. 

P. Korecki odparł, że nie. Szczegóły na ten temat przekaże, kiedy będzie wiadomo, że wniosek ostatecznie 

przeszedł. 

Radni nie zadali więcej pytań do sprawozdania.   

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków. 

Radny Andrzej Andrzejewski powiedział, że ma pytanie do przedstawiciela Urzędu Miasta. Na 

posiedzeniu komisji podjęto temat kosztów ewentualnego przyłączenia budynku Starostwa przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 do centralnej kotłowni, która powstaje w Nowym Mieście. Radny zapytał jakie 

instytucje miejskie, budynki będą przyłączone do kotłowni i czym do tej pory były ogrzewane.  

Sekretarz Miasta Krzysztof Widźgowski odpowiedział, że w kwestiach technicznych nie może się 

wypowiadać. Jeżeli chodzi o budynki, które mają być podłączone do ciepłowni, będą to na pewno 

szkoły: Gimnazjum, Zespół Szkół Podstawowej i Muzycznej oraz Zespół Szkolno – Przedszkolny. 

Prawdopodobnie także spółdzielnia mieszkaniowa.  

Przewodnicząca powiedziała, że z tego, co na razie wiadomo, gdyby przyłączyć budynek Starostwa 

przy ul. Grunwaldzkiej 3 do centralnej kotłowni, prawdopodobnie koszt  ogrzewania byłby wyższy 

niż obecnie. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby na wspólne posiedzenie komisji zaprosić 

przedstawiciela inwestora. 

Radny Andrzejewski zwrócił się z pytaniem dotyczącym gazu łupkowego. Zapytał czy Zarząd 

Powiatu posiada informacje czy na terenie powiatu, poza Nowym Dworem, przygotowywane są 

jakieś tereny do odwiertów. Zapytał również czy Wydział Środowiska i Rolnictwa monitoruje 

kwestie związane z ochroną środowiska, stanem wód na terenie Gminy Nowe Miasto, ponieważ jest 

wiele kontrowersji i niepokojów z tym związanych.  
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Starosta odparła, że z informacji jakie ona posiada, jest tylko jedno miejsce na terenie powiatu – w 

Nowym Dworze, gdzie prowadzony będzie odwiert. We wtorek organizowany jest dzień otwarty 

dla mieszkańców, wszyscy zainteresowani będą mogli zasięgnąć informacji.  

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski poinformował, że w całej Polsce, 

w tym i w powiecie nowomiejskim, gaz łupkowy jest na etapie poszukiwań. Odwiert w Nowym 

Dworze Bratiańskim jest na bardzo zaawansowanym etapie. Będzie to odwiert próbny, razem ze 

szczelinowaniem. Innych odwiertów w powiecie nie przewiduje się. Obiekt w Nowym Dworze 

będzie eksploatowany ok. 1-2 miesięcy. Następnie teren będzie przywrócony do pierwotnego stanu. 

Wydział jest na bieżąco zorientowany o postępach prac. Nie docierają żadne wiarygodne 

informacje, żeby miało nastąpić zagrożenie dla wód gruntowych. Wydział ze swojej strony 

wydawał jedynie pozwolenie na odprowadzanie wód opadowych i wytwarzanie odpadów. Za 

koncesję i cały system zabezpieczenia środowiska, odpowiedzialne jest Ministerstwo Środowiska w 

uzgodnieniu z gminą. P. Puwalski dodał, że 2 października na terenie wiertni zorganizowane będzie 

spotkanie, podczas którego eksperci firmy Marathon Oil, która realizuje inwestycję, będą udzielali 

informacji zainteresowanym osobom. Przy prawidłowym przebiegu prac, nie powinno być żadnego 

zagrożenia dla wód gruntowych.  

Radny Andrzejewski zapytał czy woda, która będzie wpompowana i użyta do szczelinowania, 

będzie potem w jakiś sposób zbadana, oczyszczona.  

P. Puwalski odpowiedział, że woda ta będzie pochodziła z wodociągu. Ogólny skład płuczki jest 

znany – jest w niej piasek, detergenty. Nie ma środków mogących stanowisk zagrożenie dla 

środowiska. Wydobyta płuczka będzie poddana procesowi oczyszczania i następnie zutylizowana. 

Zagrożenie dla środowiska może stanowić jedynie etap przetrzymywania płuczki na powierzchni. 

Ilość wody, która będzie potrzebna do szczelinowania badawczego, jest stosunkowo niewielka, a 

więc i ilość wydobytych ścieków nie będzie duża. Zmieści się w basenie wybudowanym na terenie 

wiertni. Proces unieszkodliwiania płuczki nie jest skomplikowany. Szczegółowy skład płuczki 

pozostaje tajemnicą, znany jest Ministerstwu Środowiska. Zarówno Ministerstwo jak i Instytut 

Geologiczny zapewniają, że w jej skład nie wchodzą żadne substancje mogące powodować 

zagrożenie dla środowiska.  

Radny Andrzejewski zapytał czy istnieje możliwość jej zbadania. 

P. Puwalski odparł, że tak. Będzie badane czy ścieki są prawidłowo utylizowane, czy będą 

przekazane do firmy zajmującej się ich utylizacją. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś zapytania czy wnioski. Radni nie zgłosili 

więcej pytań ani wniosków. 
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Ad. 8 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 1012r. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu stanowi załącznik nr 7. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie. Poprosiła p. Skarbnik o zabranie 

głosu. 

P. Skarbnik zaproponowała, że odniesie się do pytania radnego o koszty budowy szkoły, ponieważ 

wiąże się to ściśle z budżetem. Do dnia dzisiejszego nakłady poniesione na szkołę wyniosły 6.549 

tys. zł. /dane podawane w tysiącach złotych/ z tego Urząd Marszałkowski przekazał 4.727.570, 75 

zł., natomiast wkład własny powiatu wyniósł – 1.821.977 zł. Do zainwestowania pozostały ok. 3 

mln zł. Wyemitowano obligacje na kwotę 2.700 tys. zł. Agentem emisji jest PKOBP. Umowę 

podpisano 10 września. Marża wynosi 1,5% plus 6-miesięczny vibor - 5,12.  Otrzymano trzy 

kupony odsetkowe na kwotę 900 tys. zł. Pokryły one wydatki na budowę szkoły. Pojawiają się już 

wydatki niekwalifikowane, które stanowią koszt własny powiatu. Kredyt zaciągnięty w BS w 

kwocie 840 tys. zł. ma być spłacony w tym roku. Z kredytu w Banku PKO BP uruchomiono trzy 

transze.  

Radny Czajka powiedział, że środki na wyposażenie nowych obiektów dydaktyczno – oświatowych 

można pozyskać z MEN. Radny zapytał czy Zarząd Powiatu złożył stosowny wniosek do 

Ministerstwa, ponieważ za pół roku szkoła ma być uruchomiona. 

Przewodnicząca powiedziała, że wg. jej informacji warunkiem uzyskania takiego dofinansowania, 

jest przeznaczanie przez samorząd wszystkich środków z subwencji oświatowej na oświatę.  

Starosta przypomniała, że w projekcie przewidziano wyposażenie. W tej chwili trwają 

przygotowania do przetargów na wyposażenie pracowni informatycznych, gastronomicznych. Rację 

ma p. Przewodnicząca, powiat nie może ubiegać się o żadne środki z MEN, ponieważ nie 

przekazuje w 100% środków z subwencji na oświatę.  

Radny Czajka stwierdził, że zna projekt na budowę szkoły, ale uważa, że można by pomyśleć o 

wymianie ławek, tablic. Prawie każdy samorząd wykorzystuje środki z subwencji oświatowej na 

inwestycje oświatowe, a niektóre dostają otrzymują dofinansowania na wyposażenie. Warto złożyć 

wniosek i zrobić pozytywny lobbing poselski w tej sprawie. Próbować zawsze warto.  

Starosta powiedziała, że w maju wspólnie z p. Wicestarostą i Członkiem Zarządu p. Katarzyną 

Trzaskalską była w MEN, na spotkaniu z p. Waligórą. Może potwierdzić informację, że powiat nie 

może ubiegać się o żadne środki z MEN, ponieważ część subwencji idzie na inwestycję, nieważne 

że jest to inwestycja oświatowa.  
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Przewodnicząca powiedziała, że wniosek można napisać, ale odpowiedź będzie raczej odmowna. 

Jeżeli chodzi o samorządy gminne, trudno znaleźć taki, który nie dokłada do oświaty. Inaczej 

wygląda to w powiatach. Powiaty mają wyższą subwencję oświatową. 

Radna Trzaskalska dodała, że wniosek można składać dopiero wtedy, kiedy obiekt jest oddany do 

użytku.  

Radny Czajka powiedział, że często składa się wniosek na inwestycję, co wiąże się z 

przygotowaniem mnóstwa dokumentów, a też nie wiadomo czy wniosek przejdzie. Tu 

przygotowanie wniosku naprawdę niewiele kosztuje. 

Z sali obrad wyszedł radny Andrzejewski. 

Przewodnicząca powiedziała, że są jakieś zasady i pisanie wniosku „sztuka dla sztuki”, nie ma 

specjalnie sensu. Jeżeli jest warunek, że obiekt ma być oddany do użytku, to trzeba poczekać. Może 

jakieś środki znajdą się w MEN. 

Radny Dembek zapytał czy koszty budowy szkoły wzrosły w stosunku do kosztorysu, jeśli tak, o 

ile.  

Starosta powiedziała, że p. Umiński ze Starostwa pilnuje, żeby powiat za dużo nie dokładał do 

budowy szkoły. 

Wicestarosta odpowiedział, że odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona w pkt. 17. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych 
 

Na salę obrad wszedł radny Andrzejewski. 

Informacja na temat naboru do klas pierwszych szkół ponadgimnazjalnych stanowi załącznik nr 8. 

Starosta przedstawiła nowego dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych p. Mirosława Wodarę. 

Gratulowała wyboru i życzyła, aby koncepcja rozwoju szkoły przedstawiona podczas konkursu, 

została zrealizowana.  

Przewodnicząca poprosiła dyrektorów szkół o zabranie głosu. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim Barbara Przeradzka – 

Martko poinformowała, że na dzień 11 lipca do Liceum Ogólnokształcącego przyjęto 148 uczniów, 

do Technikum – 54, do Zasadniczej Szkoły Zawodowej – 109. Do dziś liczba ta zwiększyła się, 

przybyło jeszcze 13 uczniów. Utworzono 5 klas LO, 2 klasy Technikum i 5 oddziałów ZSZ, w tym 

jest jeden oddział specjalny. 

Przewodnicząca zapytała, ile w sumie osób uczy się w Zespole Szkół. 

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że ponad 800.   

Przewodnicząca zapytała, ilu uczniów przejdzie do ZSZ w Kurzętniku. 



 11

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że tej chwili nie wie, które klasy przejdą. Jest to kwestia, 

która bardzo interesuje rodziców. Wcześniej była informacja, że przechodzą klasy zawodowe, a 

technikum informatyczne zostaje, ale nie wiadomo czy tak rzeczywiście będzie. Nie wiadomo czy 

przejdą tylko klasy pierwsze, a pozostałe roczniki zostaną w NML. Decyzja w tej sprawie również 

dla pani dyrektor jest istotna i wiążąca.  

Przewodnicząca zapytała p. Starostę kiedy nastąpi przeniesienie.  

Radny Tuchalski zapytał czy tegoroczny nabór jest mniejszy czy większy niż ubiegłoroczny. 

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że większy. Ale trzeba wziąć pod uwagę prognozy 

demograficzne. Jeżeli chodzi o gimnazjum, jest to różnica ponad stu uczniów mniej. Wyż 

demograficzny zaczyna się tak naprawdę dopiero w nauczaniu zintegrowanym.  

Starosta powiedziała, że wariant optymistyczny zakładał, że w ferie zimowe przeniesieni zostaną 

uczniowie ZSZ z Grunwaldzkiej. Wszystko rozstrzygnie się w przyszłym tygodniu, kiedy będzie 

spotkanie z wykonawcą inwestycji – IPB oraz spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim z p. 

Wrzeszcz – Zwadą. Dopiero po tych spotkaniach okaże się czy realny jest termin ferii zimowych 

czy też wrzesień przyszłego roku. 

Przewodnicząca powiedziała, że informacja ta interesuje nie tylko uczniów i rodziców, ale także 

nauczycieli. 

P. Przeradzka – Martko powiedziała, że na grudzień zaplanowane są spotkania z rodzicami i dobrze 

byłoby, aby do tego czasu była podjęta wiążąca decyzja w sprawie terminu uruchomienia szkoły. 

Radny Dembek zapytał, ilu uczniów przeszłoby do szkoły, gdyby jej uruchomienie dziś nastąpiło.  

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że to nie jest pytanie do niej. To nie jest jej decyzja. 

Starosta powiedziała, że wszyscy wiedzą, że w projekcie są konkretne wskaźniki. Jeżeli będzie 10% 

mniej uczniów niż zakładano – nie będzie problemu. Jeżeli 15% lub więcej – decyzję podejmie 

Zarząd Województwa. Patrząc na tegoroczny nabór, na pewno do nowej szkoły przejdą uczniowie 

ZSZ z Zespołu Szkół. Był dylemat czy przejdzie również Technikum Informatyczne. Technikum 

Ekonomiczne przejdzie na pewno, ale dopiero od 1 września. Tak naprawdę wszystko okaże się we 

wrześniu 2013r., kiedy będzie nowy nabór. Patrząc na tegoroczny nabór, do nowej szkoły 

przeszłoby ok. 350 uczniów (ZSZ plus Technikum Ekonomiczne) bez Technikum Informatycznego. 

Ale jeżeli wskaźnik nie będzie spełniony, to prawdopodobnie i ta szkoła będzie musiała być 

przeniesiona, bo wskaźnik musi być spełniony. Rola dyrektorów w tym, żeby nabór był jak 

najlepszy. Na pewno tym, co powinno przyciągnąć uczniów będą nowoczesne pracownie. 

Wiadomo, że nie ma sali gimnastycznej. Myśli się o boisku, ale to na razie nic pewnego.    

P. Korecki poinformował, że ze wstępnych wyliczeń (w oparciu o dane z tegorocznego naboru) do 

Kurzętnika przeszłoby 692 uczniów (nie bierze się pod uwagę uczniów ZSR w Czachówkach). Nie 
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wiadomo jaki będzie nabór w przyszłości. W tym roku gimnazja na terenie powiatu skończyło 580 

uczniów, a do naszych szkół przeszło 461. Do szkół poza powiatem „uciekło” 120 uczniów, czyli 

mniej niż w latach poprzednich.  

Przewodnicząca powiedziała, że nie wszyscy uczniowie znajdą miejsce w naszych szkołach, bo 

wiadomo że część będzie chciała uczyć się w „Mechaniku” w Iławie czy „Elektryku” w Lubawie. 

Korzystny dojazd ma ogromne znaczenie. Ważne, żeby przy powstaniu nowej szkoły w Kurzętniku, 

stworzyć dobrą atmosferę. Już teraz powinno się prowadzić rozmowy z PKS-em w sprawie 

uruchomienia korzystnych połączeń. Rodzice wiedząc, że ich dzieci nie będą miały kłopotów z 

dojazdem, chętniej wybiorą szkołę w Kurzętniku.  

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Karpińską.    

Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach Edyta Karpińska poinformowała, że aktualnie 

w szkole uczy się 111 uczniów, z tego 47 w Technikum, 46 w ZSZ, 14 w LO i 12 w LU/liceum 

uzupełniające/. Na początku podań było więcej, ale ostatecznie do klas pierwszych przyjęto 14 i 16 

uczniów. W międzyczasie pojawiła się informacja, że szkoła ma działać tylko do grudnia, więc 

rodzice stwierdzili, że nie poślą dzieci do szkoły, która nie wiadomo czy przetrwa. Stąd pytanie ze 

strony pani dyrektor i pracowników – co dalej, ponieważ takie ciągłe wahania na nikogo nie 

działają pozytywnie; ani na uczniów, ani na rodziców, ani na nauczycieli czy dyrektora. Co bowiem 

ma mówić dyrektor rodzicowi, który przychodzi i oznajmia, że „radny powiatowy mówi, że jest już 

po was”.  

Radny Mirosław Galiński zapytał czy do Technikum Agrobiznesu nie było podań. 

P. Karpińska odpowiedziała, że były, ale mało. Nabór trochę się rozdrobnił i takie są tego 

konsekwencje. Z kilku podań do różnych szkół, nie udało się stworzyć jednej klasy, bo uczniowie 

nie wyrazili na to zgody.  

Radna Trzaskalska zapytała, jaki był konkretnie nabór w tym roku. 

P. Karpińska odpowiedziała, że  do klasy pierwszej ZSZ przyjęto 14 uczniów, do LO -  16 uczniów.  

Radny Wacław Jabłoński zapytał, jaki był plan. 

P. Karpińska odpowiedziała, że plan był dużo większy. 

Przewodnicząca powiedziała, że faktycznie szkoła jest zapisana do sprzedaży. P Starosta mówiła, 

że wszystko rozstrzygnie tegoroczny nabór. Można myśleć o przeniesieniu szkoły do innego 

budynku. Możliwe, że miejsce powoduje, że jest taki niewielki nabór. Koszty utrzymania szkoły, 

wiadomo jakie są. Ale liczy się też efekt nauczania.  

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta i radny Tuchalski. 

Przewodnicząca stwierdziła, że jeżeli maturę zdają 2,3 osoby, to trzeba się zastanowić, co chce się 

osiągnąć. Koszt utrzymania jednego ucznia w Czachówkach, gdzie efekty są mierne, do kosztu 
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utrzymania w „Norwidzie” gdzie są najlepsze wyniki, jest o 50% wyższy. Szkoły nie trzeba 

likwidować, można ją przenieść do budynku, w którym koszty utrzymania będą niższe.  

Na salę obrad wszedł Wicestarosta. 

Następnie poprosiła o zabranie głosu p. Wodarę.     

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Mirosław Wodara poinformował, że do klas pierwszych 

Technikum przyjęto 32 osoby, do Technikum Uzupełniającego – 19, do ZSZ – 32. Dziś ubyła jedna 

osoba. Jeżeli chodzi o plany na najbliższy czas, już teraz odbywają się spotkania w gimnazjach. 

Przedstawiciele szkoły byli już w Gimnazjum w Grodzicznie, Mrocznie, Bratianie, Nowym 

Mieście. Pytali rodziców jakie są ich preferencje odnośnie dalszego kształcenia dzieci. Wyniki 

ankiet są optymistyczne. Ok. 25% rodziców wskazuje liceum jako szkołę, do której chcieliby posłać 

swoje dziecko. Reszta wskazuje na szkoły zawodowe. Szkoła myśli o nowych kierunkach 

kształcenia. Myśli się np. o kształceniu w kierunku dietetyk, technik krajobrazu, technik 

informatyk. Myśli się o uruchomieniu szkół policealnych, dla osób które dysponują już 

wykształceniem średnim. Jeżeli chodzi o kursy kwalifikacyjne, problem może stanowić fakt, że 

kursy można prowadzić tylko na tych kierunkach, w których kształci się w szkole. Należy też  

zastanowić się nad stworzeniem CKU w Kurzętniku.  

Na salę obrad wszedł radny Tuchalski. 

P. Wodara poinformował, że sen spędza z oczu kwestia w-fu. Wiadomo, że będzie możliwość 

korzystania z hali sportowej. Jest też pomysł wykorzystania pomieszczenia, które docelowo ma 

pełnić funkcję łącznika z salą gimnastyczną. Można tam zorganizować małą zastępczą salę 

gimnastyczną. W piwnicy jest pomieszczenie przeznaczone na magazyn, gdzie można utworzyć 

siłownię. Jest też jeszcze trzecie pomieszczenie na I piętrze, w którym można zorganizować salę 

fitness. Oczywiście pojawia się pytanie – skąd wziąć pieniądze na jej wyposażenie. P. Dyrektor 

poinformował, że udało mu się już załatwić pieniądze na ten cel. Jeżeli natomiast chodzi o boisko 

przy szkole, utworzenie boiska trawiastego nie powinno stanowić problemu. 

Starosta poinformowała, że p. Dyrektor zorganizował wyjazd uczniów i grona pedagogicznego do 

nowej szkoły. 

P. Dyrektor powiedział, że wszyscy byli zachwyceni dużymi, przestronnymi salami. Wszyscy 

chcieliby już tam być. 

Przewodnicząca poinformowała, że ostatnio przeprowadzono ankietę wśród przedsiębiorców na 

temat tego, jak zaspokajane jest ich zapotrzebowanie na wykwalifikowanych pracowników. 

Okazuje się, że na terenie naszego województwa, 90% nie odpowiada zapotrzebowaniu. Dlatego 

szkolnictwo zawodowe jest bardzo potrzebne. Należy spotkać się z przedsiębiorcami z gminy 

Kurzętnik i zapytać ich - w jakich kierunkach powinni być kształceni młodzi ludzie. Co do boiska – 
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na pewno niedużym kosztem można takie boisko zorganizować. Dodała, że podobają jej się 

pomysły nowego dyrektora szkoły. Wyraziła nadzieję, że wszyscy przekonają się do nowej szkoły. 

Nie można jednak zaczynać wszystkiego od nastawienia na „nie”. Zaoferowała swoją pomoc w 

rozmowach z mieszkańcami, wójtem gminy.  

P. Wodara powiedział, że w tej chwili rozmawia się z uczniami i robi rozeznanie na temat dojazdów 

do szkoły. Będzie materiał do rozmów z PKS-em i prywatnymi przewoźnikami. Poprosił, aby p. 

Przewodnicząca i Zarząd pomogli w tych rozmowach. 

Radny Czajka wyraził zadowolenie, że uczestnikom wycieczki podobał się obiekt. Dowodzi to 

tego, że pomysł z budową nowej szkoły był trafiony. 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach.  

Ad. 10 
Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu obecni byli: Ryszard 

Kłosowski, Urszula Łydzińska, Paweł Oelberg (z Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie), 

Jolanta Haska,  redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska. 

Na sali obecnych było 11 radnych. Spóźnili się radni: Tomasz Szczepański, Stanisław Czajka, 

Grzegorz Dembek, Mirosław Galiński i Marek Tuchalski.    

Przewodnicząca poprosiła, aby w pierwszej kolejności przystąpić do realizacji pkt. 14, ponieważ 

pracownik Urzędu Gminy czeka na podjęcie przez Radę uchwały, aby załączyć ją do wniosku, 

który jeszcze dziś jest zawożony do Urzędu Wojewódzkiego.  

Propozycję przyjęto bez uwag. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy do inwestycji przystąpią trzy samorządy. 

P. Oelberg poinformował, że gmina Kurzętnik wycofała się z propozycji współfinansowania 

inwestycji. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XXVII/240/2012 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad weszli radni: Szczepański, Czajka, Dembek, Galiński i Tuchalski. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r. 

XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/220/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z dnia 

21.08.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poprosiła p. Skarbnik o omówienie uchwały. 

P. Skarbnik omówiła projekt uchwały w nawiązaniu do zmian w budżecie. Wspomniała o 

zagrożeniach dla budżetu, o konieczności oszczędności. Poinformowała, że sprzedaż mienia stoi 

pod znakiem zapytania. Wszystkie jednostki muszą szukać oszczędności w budżetach. 

Dyrektor poinformował, że na tegoroczną akcję „zima” ma zabezpieczone 170 tys. zł. – 100 tys. zł. 

na przyszły rok i 70 tys. zł. na ten rok. Jest to jedna z niższych kwot, którymi do tej pory 

dysponował ZDP na akcję „zima”. Jeżeli p. Skarbnik doda jeszcze z 20 tys. zł., to może uda się tę 

zimę przetrwać. W tej chwili nie porządkuje się poboczy przy drogach, bo nie ma pieniędzy na 

paliwo.  

Przewodnicząca zapytała ile środków brakuje, aby zamknąć budżet. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w tym roku starczy pieniędzy. Nie wiadomo natomiast jak zakończy 

się drugi przetarg na sprzedaż budynku szkoły. Rozstrzygnięcie ma nastąpić ok. 20 października.  

Radny Szczepański zapytał czy nie można ogłosić przetargu na inwestycję w Chroślu z 

zastrzeżeniem, że inwestycja nie będzie realizowana, jeżeli nie uda się sprzedaż budynku szkoły.  

Starosta powiedziała, że przed podjęciem decyzji o emisji obligacji, była mowa o programie 

naprawczym, o tym, że trzeba poprawić wskaźniki związane z inwestycjami. Dlatego wprowadzono 

tę inwestycję do budżetu tegorocznego. 

P. Skarbnik dodała, że dlatego też wprowadzono konieczność cięć w budżetach jednostek. 

Radny Szczepański powiedział, że nie można „ścinać” bardziej budżetu ZDP. Potem mówi się, że 

jednostka nic nie robi na drogach. Nie robi, bo nie ma za co robić.  
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Starosta powiedziała, że robi się wszystko, aby ZDP nadal istniało mimo, że nawet na 

posiedzeniach Rady pojawiły się sugestie o likwidacji jednostki. Trzeba jednak poprawić 

wskaźniki. 

Przewodnicząca powiedziała że, nie widzi zagrożeń dla budżetu tegorocznego. Zapytała jak Zarząd 

zamierza gospodarować w przyszłym roku. Trzeba wziąć pod uwagę, że kiedy nowa szkoła zacznie 

działać, będą dwa obiekty do utrzymania, dwa budynki do ogrzania. 

Starosta powiedziała, że wyliczono ile brakuje pieniędzy w budżecie. Cięć dokonuje się w każdej z 

jednostek. 

Przewodnicząca powiedziała, że jeśli nie sprzeda się budynku po szkole, to i tak będzie brak w 

budżecie. Budynek w mieście może uda się sprzedać, ale co z budynkiem w Czachówkach. 

Starosta odparł, że nikt na to pytanie nie jest w stanie odpowiedzieć. 

Przewodnicząca stwierdziła, że za chwilę będzie uchwalany budżet na przyszły rok. Okazuje się, że 

znów Rada będzie uchwalała nierealny budżet. Jeżeli szkoła w Czachówkach ma być 

zlikwidowana, po co robiono do niej nabór w tym roku. 

Radny Czajka stwierdził, że dyskusja na temat nowej inwestycji jest wystarczająco długa. Niech 

każdy podejmie decyzję w drodze głosowania. 

Radna Trzaskalska zapytała czy jeżeli inwestycja nie będzie realizowana w tym roku, środki 

przejdą na kolejny rok.  

P. Skarbnik powiedziała, że przejdą w formie nadwyżki budżetowej.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał, w jaki sposób ta inwestycja ma wpłynąć na wskaźniki. 

P. Skarbnik powiedziała, że ten wydatek inwestycyjny był już zaplanowany w budżecie w miesiącu 

lipcu. Jeżeli inwestycja nie będzie wykonana, wolne środki można z powrotem zainwestować.  

Przewodnicząca zapytała, ile wynosi roczna kwota na obsługę długu. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że  przyszłym roku obsługa zadłużenia wyniesie: kredyty - 774 tys. zł. , 

obligacje – ok. 170 tys. zł. Do tego dochodzą raty kredytu. W tym roku to kwota ponad 1 mln zł. 

Podobnie w następnym roku. Kredyty i obsługa długu wynoszące ok. 2 mln zł. rocznie, to bardzo 

dużo w stosunku do niewielkich dochodów. 

Starosta stwierdziła, że skoro budżet na przyszły rok jest tak niepewny, należy zrobić tyle 

inwestycji w tym roku, ile się da. 

Radny Dembek powiedział, że chyba lepiej wstrzymać się z inwestycją. 

P. Kłosowski powiedział, że w przyszłym roku i tak tych 230 tys. zł. nie ulokuje się w żadnym 

programie. W przyszłym roku jest „schetynówka” na kwotę 1.200 tys. zł. Pojawiła się wiadomość, 

że program „schetynówek” będzie finansowany 50/50. Dziś został złożony wniosek zakładający 
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finansowanie 70/30. Potem będzie składana korekta. I będzie oszczędność w budżecie 120 tys. zł. 

Do tego dojdą pieniądze jakie powiat otrzyma w ramach porozumień z gminami.  

P. Skarbnik powtórzyła, że 230 tys. zł. było zapisane w budżecie już w miesiącu lipcu. 

P. Kłosowski stwierdził, że tak nie było. Na sesji lipcowej nie było mowy o inwestycji. Powiedział, 

że budżet na przyszły rok ma ustalony. Wynosi ok. 1.800 tys. zł. czyli mniej więcej tyle, ile wynosił 

budżet ZDP w 1999r. Jeżeli chodzi o cięcia budżetowe - w tym roku na wynagrodzenia dla 17 

pracowników miał zaplanowane 871 tys. zł. Po obcięciu w kwietniu kwota na wynagrodzenia 

została zmniejszona do wysokości 697 tys. zł. (wypowiedzenia warunków płac). Po ostatnich 

rozmowach budżet na wynagrodzenia wynosi 491 tys. zł. (4 osoby otrzymały wypowiedzenia, a 5 

po raz kolejny ma obniżoną pensję). Wszystko po to, aby ZDP istniał nadal. Razem 

wynagrodzeniach (bez pochodnych) na zaoszczędzono ponad 400 tys. zł.  

Radny Szczepański zapytał czy wypowiedzenia otrzymali pracownicy administracji. 

P. Kłosowski odpowiedział, że wypowiedzenia otrzymały trzy osoby z brygady remontowej i jedna 

osoba z administracji. 

Radny Czajka stwierdził, że jest to ogromna skala obniżek wynagrodzeń. Radny powiedział, że 

inwestycje na drogach trzeba robić, ale niekoniecznie drogę w Chroślu. Takich dróg jak w Chroślu 

jest na terenie powiatu wiele. Lepiej inwestycji nie robić i tych pieniędzy ludziom z ZDP nie 

zabierać. 

Następnie radny Czajka wyszedł  z sali obrad. 

Starosta powtórzyła, że jej zdaniem jeśli środki na inwestycję w Chroślu są zaplanowane w 

tegorocznym budżecie, to należy ją realizować. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby przystąpić do głosowania. 

Głosowało 15 radnych. Uchwała nr XXVII/241/2012 (załącznik nr 10) została podjęta 

jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/183/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z dnia 31.05.2012r., 

XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/234/2012 z dnia 

21.08.2012r. 
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. 

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXVII/242/2012 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno-Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+500 do 

km 14+127 - II etap : Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno-Nowe 

Miasto Lubawskie na odcinku przez wieś Chrośle”  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr XXVII/243/2012 (załącznik nr 

12) głosowało 12 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

P. Kłosowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Pomorskiej 

Spółki Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Gazowniczy w Olsztynie służebności przesyłu 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie 

zadali pytań.  

Głosowało 16 radnych. Uchwała nr XXVII/244/2012 (załącznik nr 13) została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy radni mają pytania do uchwały. 

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXVII/245/2012 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16a 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do  planu finansowego zadań powiatu, 

realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2012 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabranie głosu p. Dyrektor. 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska poinformowała, że 

Powiatowy Urząd Pracy nie wykorzystał 14 tys. zł. na rehabilitację zawodową osób 

niepełnosprawnych. Kilka osób zrezygnowało z turnusów rehabilitacyjnych, więc niewykorzystaną 

kwotę wraz z niewykorzystanymi środkami na likwidację barier architektonicznych oraz 

funduszami z PUP, przenosi się na te obszary, gdzie zostały złożone wnioski czyli zaopatrzenie w 

sprzęt rehabilitacyjny i przedmioty ortopedyczne. Jest to kwota 75.206 zł.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXVII/246/2012 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Łydzińska wyszła z sali obrad.  

Na salę obrad weszli: Alina Banaszewska oraz Wojciech Umiński. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca powiedziała, że zadano pytanie o ile wzrosły koszty budowy ZSZ w stosunku do 

wartości kosztorysowej. 

P. Umiński poinformował, że koszty budowy wzrosły z powodu robót ponadprzedmiarowych, 

zamiennych i dodatkowych wynikających m. in. z błędów projektowych, a także wykonania robót 

niezbędnych do uzyskania pozwolenia na użytkowanie.  Roboty ponadprzedmiarowe i zamienne 

zostały już rozliczone, a jeżeli chodzi o roboty dodatkowe – wykonawca ma przedstawić informację 

do 5 października.  

Radny Szczepański zapytał ile mniej więcej mogą wynieść te koszty. 

Z sali obrad wyszedł radny Dembek. 

P. Umiński odpowiedział, że nie jest w stanie podać jeszcze informacji na ten temat. Koszt 

likwidacji kolizji z kablami telekomunikacyjnymi ma wynieść ok. 80 tys. zł. Jednak jest to jeszcze 

w fazie ustaleń z Telekomunikacją. Kolejna sprawa to podjazd dla osób niepełnosprawnych. Został 

on zaprojektowany w drugim etapie, a trzeba go przenieść do pierwszego. Z robót dodatkowych jest 

jeszcze problem z przyłączem energetycznym. Może to wiązać się z dopłatą i też jest jeszcze na 

etapie negocjacji. Jeżeli wszystko dobrze pójdzie ok. 5 października będzie jasne, ile wynoszą 

dodatkowe koszty.  

P. Banaszewska poinformowała, że umowa z IPB była zawarta na kwotę 7.563.871,61 zł. Pierwszy 

aneks z lutego 2011r. wynikał ze zwiększenia podatku VAT z 22 do 23%. Kwota wzrosła do 

7.625.870,55 zł.  
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Na salę obrad wszedł radny Dembek. 

P. Banaszewska poinformowała, że kolejny aneks był zawarty w październiku 2011r. i dotyczył 

konstrukcji etapu surowego otwartego (bloczki, fundamenty w elementach konstrukcyjnych). 

Kwota wzrosła do 7.934.058,77 zł.  Nie licząc wzrostu podatku VAT wychodzi kwota 310 tys. zł.  

Przewodnicząca zapytała czy w tym jest winda. 

P. Banaszewska odpowiedziała, że tak. Kolejny aneks zawarto 27 sierpnia 2012r. Dotyczył kwestii 

związanych z elementami wykończeniowymi – zarówno budowlanymi, instalacyjnymi, sanitarnymi 

i częściowo elektrycznymi. Kwota inwestycji wzrosła do 8.422.605,60 zł. Podsumowując, nie 

licząc podatku, wzrost wyniósł ok. 800 tys. zł.    

Radny Galiński zapytał, o kwestię kolizji kabli telekomunikacyjnych. 

P. Umiński odpowiedział, że światłowód nie był po prostu zaewidencjonowany. Nie było tu winy 

projektanta, więc przedstawiciele powiatu uznali, że trzeba zapłacić na przeniesienie linii. Chociaż 

z firmą projektową też było wiele problemów. 

Przewodnicząca zapytała, czy z inżynierem nadzoru nadal są problemy. 

P. Umiński powiedział, że nie. Nastąpiła znaczna poprawa we współpracy. Kłopoty są z 

projektantem, który nie wywiązuje się z terminów.  

Radny Galiński zapytał, czy nie można wyciągnąć konsekwencji. 

P. Umiński odparł, że na razie nie. Na razie trzeba zakończyć inwestycję, a potem ewentualnie 

myśleć o wyciąganiu konsekwencji. Trzeba mieć dowody poniesionych kosztów, a tymi dowodami 

będą faktury. Dodał, że zgodnie ze stanem na dzień 26 września czyli z ostatniej rady, większość 

robót wykonano w 100 %.  

Przewodnicząca zaproponowała, aby przed kolejną sesją radni zobaczyli obiekt.  

Radny Szczepański zapytał, ile z kwoty 800 tys. zł. zostało już zafakturowane. 

P. Banaszewska odpowiedziała, że na tę kwotę nie ma jeszcze faktur.  

P. Skarbnik poinformowała, że wynagrodzenie za wykonawstwo dla IPB (łącznie z aneksami) 

wynosi 7.934.058,77 zł., z tego opłacono faktury na kwotę 5.984.977,13 zł., wydatki 

niekwalifikowane wyniosły – 775.615 zł.  

P. Banaszewska i p. Umiński wyszli z sali obrad. 

Przewodnicząca poinformowała, że prawdopodobnie przed sesją radni spotkają się w Kurzętniku, 

aby zobaczyć nowy obiekt. 

Ad. 18 

Sprawy różne 

Przewodnicząca powiedziała, że radni w materiałach sesyjnych otrzymali projekt uchwały w 

sprawie GMO. Dodała, że niektóre samorządy powiatowe podejmują uchwały, inne nie. Następnie 
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odczytała fragment odpowiedzi na interpelację poselską dotyczącą GMO (załącznik nr 16).  

Zaproponowała, aby radni zastanowili się nad tą kwestią i na następnej sesji Rada zdecyduje czy 

podjąć uchwałę czy nie. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

 Zakończenie obrad XXVII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXVII Sesji Rady Powiatu.    
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